

## Referat af sektorbestyrelsesmødet i Pædagogisk Sektor i FOA Vestsjælland d. 4. april 2025

Afbud: Gitte Sonne Jensen, Mads Zett (Sygemeldt)

Kamilla Bredahl Olsen var nødt til at forlade mødet 12:30

1. Godkendelse af dagsorden. *Godkendt.*
2. Godkendelse af referat fra sidst (d. 27.02.25). *Godkendt.*
3. Status på dagplejernes overgang til ny overenskomst – herunder status på forhandlinger med kommunerne desangående.

*Rene orienterede om den aktuelle status i de respektive kommuner. Der er genforhandlet forhåndsftaler i 5 af de 6 kommuner. Der er styr på de tilrettede lønftaler for hhv. dagplejepædagoger og dagplejere med pædagoguddannelse i 4 af 6 kommuner. Til gengæld er der IKKE styr på, hvordan man skal løse arbejdstidsregistreringsudfordringen i 5 af kommunerne i vores dækningsområde. Det roder ligeledes i varierende grad mht. de dagplejere, der pr. 1. april 2025 er omfattet af overgangsordningen, hvor Kalundborg Kommune p.t. boner mest ud på "skurk-o-meteret". Her er Holbæk Kommune tilsyneladende på niveau med Kalundborg Kommune.*

*Som det ser ud p.t., er der desværre nok udsigt til, at der vil være masser af oprydningsarbejde relateret dagplejernes overgang til ny overenskomst minimum frem til sommerferien.*

4. Drøftelse af, hvordan vi gør sektorbestyrelsens arbejde mere synligt overfor medlemmerne.

*Der blev stillet forslag om, at der lægges et årshjul for sektorbestyrelsens arrangementer og aktiviteter på hjemmesiden. Herudover blev det foreslået, at nyhedsbrevene blev tilgængelige på Facebook og Instagram.*

*Herudover var der et ønske om, at der via SoMe opslag kom nogle high lights fra sektorbestyrelsesmøderne. Det kunne måske pirre sektorens medlemmers nysgerrighed i forhold til at gå ind og læse referaterne fra sektorbestyrelsesmøderne.*

*Og så kunne det også bruges for at high lighte og fejre sektorens successer.*

*René gjorde opmærksom på, at al kommunikation fra fagforeningen på SoMe m.v. er forankret hos Rasmus, som er den udførende. Vi har imidlertid en Facebookgruppe der hedder Pædagogisk Sektor, hvor sektorbestyrelsesmedlemmerne teoretisk set burde kunne lægge opslag op uden Rasmus' mellemkomst.*

*Til gengæld vil sektoren godt selv kunne stå for udsendelse af mails.*

*Der blev stillet forslag om, at al kommunikation fra Pædagogisk Sektor herunder opslag på SoMe er indrammet med en orange ramme inspireret af, at pædagogiske assistenters hue har et orange bånd.*

*Elin gjorde opmærksom på, at vi vil være nødt til at gøre opmærksom på, hvorfor sektoren har valgt, at sektorens eksterne kommunikation er indrammet af orange.*

*Der blev desuden stillet forslag om at invitere Rasmus med på et sektorbestyrelsesmøde for at afdække, hvad der vil kunne lade sig gøre i forhold til sektorens eksterne kommunikation. Herunder også at få forventningsafstemt, hvilke evt. begrænsninger Rasmus måtte være omfattet af.*

*Der var desuden et ønske om at gøre mere brug af meningsmålinger. Den idé kan med fordel vendes med Rasmus på det møde, vi inviterer ham til.*

*Ulla gjorde opmærksom på, at man med fordel ville kunne ændre coverbilledet på Pædagogisk Sektors Facebookside fra det nuværende til et billede af den til enhver tid aktuelle sektorbestyrelse.*

*Sektorbestyrelsen besluttede, at vi går med samtlige stillede forslag.*

*Nogle af dem vil vi kunne trække af på med det samme, nemlig forslaget om at al kommunikation fra sektoren indrammes med orange. Første gang dette sker, vil der være tilknyttet en forklaring på valget af den orange farve.*

*Formandskabet undersøger, hvilket sektorbestyrelsesmøde i nærmeste fremtid, Rasmus vil kunne deltage i.*

*Vi sætter evaluering af ovenstående kommunikationsstrategi på dagsordenen til første møde efter sommerferien.*

5. Opsamling på gammelt hængeparti – uddannelsesambassadører. *Formandskabet indstiller, at punktet udsættes til et senere sektorbestyrelsesmøde – dels pga. tidspres og dels for at få punktet kvalificeret. Sektorbestyrelsen tilsluttede sig formandskabets indstilling.*

6. Drøftelse af evt. afledte konsekvenser af kongresbeslutningen d. 5. marts 2025. *René fortalte, at Pædagogisk Sektor centralt nu har tre nye faggrupper, der tidligere hørte til Social- og Sundhedssektoren: Ledende værkstedsassistenter, handicaphjælpere og handicappedsagere, som følge af kongresbeslutningen om at ændre den centrale sektorstruktur fra 4 til 3 sektorer. Ellers har ændringen af en centrale sektorstruktur ingen betydning for vores sektor. Der er intet krav om, at de lokale FOA-fagforeninger, skal følge den centrale sektorstruktur, men i FOA Vestsjællands love står der, at for så vidt angår faggrupper, følger FOA Vestsjælland faggruppernes sektortilhørsforhold i forbundet. Til gengæld får en anden af kongressen beslutninger konsekvenser for vores lokale sektor, idet vi nu skal til at arbejde med faggrupper og faglighed på en anden måde.*

*I den centrale sektor har man imidlertid allerede taget bid på dette idet man har etableret nogle såkaldte faglige fora, organiseret efter den måde man har opdelt sektorens faggrupper i søjler, hhv. Dagtilbud (Daginstitutioner og dagpleje), Skole og fritid (folkeskole, SFO, klubber og bemandede legepladser) samt Det specialiserede område (Handikap og Psykiatri). Der har allerede været afholdt et møde i det faglige forum, der knytter sig til søjlen Skole og fritid, hvor Elin deltog som*

*faggrupperepræsentant (de faggrupperepræsentanter, der var valgt inden den ekstraordinære kongres d. 1. september 2023, har fortsat deres virke).*

*Der vil blive afholdt faggruppelandsmøder i november 2025 i Pædagogisk Sektor. Der er lagt op til tre faggruppelandsmøder opdelt i forhold til de ovennævnte "søjler" relateret de faglige fora. Det er så tanken, at der afholdes et to-dages faggruppelandsmøde for søjlen Dagtilbud, og et et-dages faggruppelandsmøde for søjler hhv. Skole og Fritid og Psykiatri og Handicap.*

*For så vidt angår Fagenes Dage afholdes disse som et to-dages arrangement i 2026 baseret på flg., som blev besluttet på den ekstraordinære kongres d. 5. marts 2025:*

Der skal fremadrettet afvikles et fælles tværfagligt og tværsektorielt arrangement i hver kongresperiode med det formål at inspirere til aktivitet vedrørende fag og faglighed på arbejdspladserne, i kommunerne, i regionerne og op mod Folketinget. Fagenes Dage skal samle hele FOA om arbejdet med fag og faglighed. Der kan på Fagenes Dage både være plads til indhold, der er fælles for alle deltagere, og noget der kun er relevant for en faggruppe.

7. Tilbage melding fra arbejdsgruppe relateret medlemsarrangementer. Herunder orientering om et hastigt aftalt medlemsarrangement på TEAMS (Forskernes Døgn) v/ Elin og René samt drøftelse af forslag til et tværsektorielt medlemsarrangement om posttraumatisk stress.

*Elin orienterede ganske kort om det nævnte medlemsarrangement på TEAMS (i regi af Forskernes Døgn). Elin har rettet kontakt til en forsker, der kunne være interessant. Hun havde angivet mine kontaktoplysninger, men d.d. er der ikke kommet nogen respons på henvendelsen. Så det bliver næppe til noget i år. Der var imidlertid enighed om, at vi forsøger igen til næste år, hvor vi så bare skal være ude i bedre tid (faktisk allerede i januar).*

*Arbejdsgruppen har aktuelt forslag om to medlemsarrangementer til efteråret. Der er styr på det ene er et oplæg leveret af Karina Timm Hansen om, hvordan det er at være pårørende til en alkoholiker.*

*Det andet er med Markus Grigo (Kendt fra Bagedysten), der leverer et oplæg "Fra modgang til succes". om en hård opvækst i Tyskland med en voldelig far. Pris: 15.000 kr. plus moms plus transport. Hvis vi ikke trækker en evt. beslutning herom for længe, vil det godt kunne lade sig gøre at booke ham til efteråret.*

*Sektorbestyrelsen besluttede at gennemføre de to af arbejdsgruppen foreslåede medlemsarrangementer.*

*Der var ligeledes tilslutning til det foreslåede tværsektorielle medlemsarrangement om posttraumatisk stress, som er blevet foreslået formandskabet af Hans Pedersen.*

*René kunne desuden orientere om en idé, Jørn Nielsen har fået, som går på at udlodde en konkurrence på OA Vestsjællands Facebookside, hvor man for at deltage i konkurrencen skal komme med bud på, hvad man som medlem kunne tænke sig i forhold til kommende medlemsarrangementer. Præmien skulle*

*være noget i stil med Kählervaser, altså noget nip, der er oppe i tiden. Jørn tilkendegav, at det ville være en konkurrence, der var målrettet alle FOA Vestsjællands medlemmer.*

*Sektorbestyrelsen kan også tilslutte sig det forslag, hvis det bliver til noget.*

8. Planlægning af Pizza og fællesskabsarrangementer. *Anne foreslog, at man kunne holde to Pizza og fællesskabsarrangementer, et i første halvår og et i andet halvår. Forslaget skal ses i lyset af, at alle jo også går til mange møder.*

*Anne supplerede sit forslag med at foreslå, at vi kunne afholde arrangementerne sammen med de to andre sektorer. Der var imidlertid nogle tilkendegivelser gående på, at det ville være bedre for vores egen sektors synlighed at holde det i eget regi. Det bliver så det, der er besluttet.*

*Der var tilslutning til at afholde to Pizza og fællesskabsarrangementer.*

*Det første afholdes onsdag d. 18. juni 2025 l. 18 – 21 på adressen Østerled 28 D i Holbæk (forudsat at FPA Vestsjælland har taget lokaliteten i brug på det tidspunkt)*

9. Status på forbrug af de midler, sektoren har fået tildelt.

*Pædagogisk Sektor har fået 25.000 kr. i forbindelse med Budget 2025.*

*Der er dags dato forbrugt 707,50 kr. af disse anvendt til medlemsarrangement om Protac (Sanseintegration), som vi lavede sammen med Social og Sundhedssektoren.*

*Så vi har d.d. 24.292.,50 kr.*

10. Evaluering af de to medlemsarrangementer samt de to infomøder om pædagogisk assistentuddannelse.

*Der var stor begejstring for medlemsarrangementet med Rune Strøm. Det var også positivt, at det var muligt - mod en beskeden betaling – at kunne tage en ledsager med.*

*For så vidt angår medlemsarrangementet om Protac (Sanseintegration) var det også et godt arrangement, men der blev tilkendegivet et ønske om en bedre kobling mellem det input, man får på et sådant arrangement, og så overførslen af dette til hverdagens praksis. Måske en idé med et tilsvarende arrangement, hvor det mere er vinklet til det pædagogiske område.*

*De informationsaftener om pædagogisk assistentuddannelse måtte desværre aflyses grundet manglende tilmelding.*

*René foreslog på den baggrund, at vi, i stedet for at vi planlægger og arrangerer informationsaftener om pædagogisk assistentuddannelse, lader det være et åbent tilbud, som vi til enhver tid kan stable på benene, hvis der er en gruppe medlemmer på minimum 10 personer, der kunne tænke sig en sådan informationsaften – og det kan lige så vel foregå på TEAMS som ved et fysisk møde.*

11. Præsentation af program for sektorbestyrelseskonferencen. Der er booket mødelokale på Staunings Plads og hotelværelser på Hotel Ascot. Der er bestilt rundvisning ved Gadens Stemmer. *René orienterede kort om det foreløbige program for sektorbestyrelseskonferencen.*
12. Orientering fra sektorformandskabet. *René gav en kort orientering om det fælles uddannelsespolitiske notat, som BUPL og FOA har udarbejdet i fællesskan og enighed på forbunds niveau. Det skal i den forbindelse fremhæves, at BUPLs hhv. forretningsudvalg og hovedbestyrelse har godkendt notatet!*
13. Eventuelt. *Anne spurgte, om vi i forbindelse med planlægningen af næste års mødeplan kunne planlægge mødeplacering, så det ikke går ud over for mange fredage.*  
*Hanne ville høre, om FOA Vestsjælland har tænkt noget vedr. 1. maj. Der vil blive holdt 1. maj arrangementer i Kalundborg, Slagelse og Holbæk. Sorø og Ringsted har slået sig sammen om et fælles 1. maj arrangement.*  
*Rikke tilkendegav, at hun synes det er ærgerligt, at Elin ikke opnåede genvalg til afdelingsbestyrelsen ved årsmødet d. 27. marts 2025. Rikke supplerede med, at det ville være ønskeligt, hvis der var flere af Pædagogisk Sektors medlemmer, der deltager i FOA Vestsjællands generalforsamlinger og årsmøder. – bl.a. for at undgå at hele afdelingsbestyrelsen består af Social- og Sundhedssektorens medlemmer.*

*Således oplevet af René Strunch d. 4. april 2025*